
ZNÁME‐LI SVATÉ, 
ZNÁME LÉPE BOHA 

 

Lidé, kteří mají smysl pro úspornost, se zeptají, proč 
nemáme jít vždy přímo k Bohu, když Bůh jedná sám. Jen 
nekonečný počet svatých nám ale dovoluje odhalit 
nekonečnou rozmanitost vynalézavé Boží dobroty. 
Známe‐li svaté, známe lépe Boha. Je jich jistě všech 
zapotřebí, aby ukázali všechno bohatství Božího srdce. 

SVATÍ JSOU DŮKAZEM TOHO,  
CO ČLOVĚK DOKÁŽE S BOHEM 

„Svatí dokončují na svém těle, co chybí utrpení 
Kristovu“ (Kol 1,24). Co chybělo? Ježíš žil jenom jeden 
lidský život, krátký život, pouhých třiatřicet let. Nemohl 
být zároveň otcem nebo matkou, vojákem, králem, 
bohatým mladíkem, karmelitánem, továrním dělníkem, 
ošetřovatelkou, galejníkem atd. Ježíš však toto všechno 
může prožívat prostřednictvím těch, kdo tím vším jsou 
a kdo jsou ochotni dát se jím zaplavit. V tom, co 
milujeme u svatých, není nic, co by nebylo z Boha, co by 
jim nebylo Bohem dáno. Oni mu však dali nekonečné 
množství doplňujících lidských životů. Dějiny svatých jsou 
dějinami toho všeho, co Bůh dokázal udělat z nízkosti 
a slabosti svých služebníků. Boha vidíme v jeho svatých.  
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